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Kombajnem w rejs Na koszt firmy
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str. 5
Kombajnista miał moc. Wydmuchał 2,7 promila 
alkoholu. Dobrze, że na drodze nikomu nie zrobił 
krzywdy.

Skarga była zasadna
Radni Lubin 2006 bronią prezydenta i podejmują uchwałę tuszującą łamanie prawa przez 
Roberta Raczyńskiego (nie odpowiedział na pytanie radnego). Wojewoda potwierdza  
zarzut i zobowiązał radnych do ponownego rozpatrzenia sprawy.

Górnicza emerytura jeszcze wyższa. Do sześciu 
procent wzrośnie składka na Pracowniczy Program 
Emerytalny realizowany przez Polską Miedź. Dzisiaj 
z PPE korzysta w KGHM 
aż 88 proc zatrudnionych.

str. 2

Kolejowe
partactwoWydali prawie 300 tys. na remont i znowu będą remontować!

ARMADOSA
  Już otwarte!

Codziennie od godz. 16.00
                  Tel. 503 322 848 

KAWIARNIA

ul.Sienkiewicza 

LUBIN, ul. Kresowa 6/1
www.nieruchomoscimultipro.pl

tel. 604 52 94 40

BIURO NIERUCHOMOŚCI
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- Co to za partacze naprawiali 
ten przejazd – denerwuje się Ja-
cek, kierowca ciężarówki jadą-
cej do Katowic i przez SB-radio 
ostrzega innych, żeby uważali 
na swoje zawieszenia.
Policjanci ten przejazd kolejowy 
znają bardzo dobrze. Bywają na 
nim bardzo często bo co rusz 
wyskakują betonowe płyty. 
W ubiegłym tygodniu jedna 
z nich wystawała na 15 cm!
Funkcjonariusze na czas napraw 
regularnie kierują ruchem. Trasa 
jest bardzo obciążona i powodu-
je to powstawanie korków. Ko-
lejarze też przyznają, że to duży 
ruch w tym samochody ciężaro-
we powodują „niedomagania” 
przejazdu. 
Dodajmy, że feralne miejsce 
było remontowane w paździer-
niku ubiegłego roku. Prace 
kosztowały około 300 tys. zł. 
Wykonano je bo poprzedni prze-
jazd był już mocno zdewastowa-
ny. Okazuje się jednak, że po-

przedni choć w fatalnym stanie 
nie stwarzał takich problemów 
jak po remoncie. 
Pierwsze usterki zauważył sam 
inwestor – Zakład Linii Kolejo-
wych we Wrocławiu. Wykonawca 
firma Dolkom dokonała napraw 

już w listopadzie. Względny spo-
kój na przejeździe panował kilka 
miesięcy. Prawdziwa pandemia 
panuje od trzech miesięcy. Napra-
wy prowadzone są co ,kilka dni 
lub kilka tygodni bo z przejazdu 
„wyskakują” betonowe płyty. 

Mało tego, nie wytrzymują cięża-
ru samochodów i pękają. Z do-
stępnych informacji wynika, że 
wykonawca remontu dokonuje 
napraw na własny koszt. Z proste-
go wyliczenia wynika, że od maja 
wybrane płyty (które popękały, 
albo wyskoczyły) wymieniano 
przynajmniej sześć razy. Mało 
tego wykonawca remontu na po-
boczu zmagazynował ich zapas. 
Dodajmy, że wymienione płyty 
były rzucone na pobocze. W ubie-
głym tygodniu po kolejnej napra-
wie było ich sześć. W poniedzia-
łek kiedy znowu wyskoczyła 
kolejna płyta, doliczyliśmy się 
...12 bo wykonawca napraw nie 
potrafi zostawić po sobie porząd-
ku.
Kiedy problem przejazdu zosta-
nie definitywnie rozwiązany? - 
Całkowita modernizacja nastąpi 
w 2013 r. Do tego czasu uszko-
dzenia nawierzchni będą syste-
matycznie usuwane – poinfor-
mował nas Krzysztof Łańcucki, 

rzecznik prasowy PKP Polskie 
Linie Kolejowe SA.
Kolejny remont ma być wykona-
ny w technologii, która wytrzyma 
obecne natężenie ruchu. Pozosta-

je zapytać, czy nie można było 
zrobić tego od razu w ubiegłym 
roku kiedy przejazd wyremonto-
wano za niemal 300 tys. zł? 

(pit) �

Wydali prawie 300 tys. zł na remont i znowu będą remontować

Kolejowe partactwo
Od października ubiegłego roku po gruntownym remoncie przejazdu kolejowego na krajowej trójce w Lubinie, 
naprawa goni naprawę.
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W kontakcie z nami, 
w kontakcie z NAGRODAMI!

*Sformułowanie wygraj “DARMOWĄ ENERGIĘ„ oznacza nagrody 
pieniężne w kwotach 1200 zł i 600 zł, odpowiadające równowartości 
średniorocznego i średniego półrocznego rachunku za energię 
elektryczną dla zużycia energii elektrycznej ok. 2000 kWh w taryfi e G11 
liczonej na dzień 30.06.2012 roku. Regulamin Konkursu dostępny 
na stronie www.wKontakcie.tauron-pe.pl.  

Bądź on-line,
otrzymasz pendrive’a
Ilość pendrive’ów ograniczona 

Weź udział 
w konkursie i wygraj
DARMOWĄ ENERGIĘ*

Liczy się ENERGIA! Przyłącz się do nas.

Wystarczy, że:
Wejdziesz na stronę 
www.wKontakcie.tauron-pe.pl 

1

2 Dokończysz zdanie: Energia to ... 

Ponad 100 nagród 
do wygrania!

dowiedz się więcej:

www.wKontakcie.tauron-pe.pl 
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Praca w Holandii

tel.: +48 (77) 456 16 05, +48 (77) 456 16 06, Darmowe infolinie:  800 88 77 66, 800 88 20 20, 
T&S Group Sp. z o.o., ul. Krakowska 31, Ip., 24-018 Opole

Szczegóły dotyczące ofert na www.tnsgroup.pl oraz na Facebooku
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ZARABIAJ BEZ UKRYTYCH KOSZTÓW!

My gramy w otwarte karty!!!

OFERTA PRACY DLA SIATKAREK
PRACA PLUS ROCZNY KONTRAKT Z HOLENDERSKIM II-LIGOWYM KLUBEM

ATRAKCYJNA OFERTA PRACY DLA OPERATORÓW GIĘTAREK CNC CHĘTNI POTRZEBNI OD ZARAZ!!!

WYJĄTKOWA OKAZJA!!! POSZUKIWANI OPERATORZY WÓZKÓW WIDŁOWYCH TYPU REACHTRUCK LUB EPT 
dobre wynagrodzenie 

AKTUALNE OFERTY PRACY TYMCZASOWEJ:

xxxxxxxx

Metoda filipińskiego uzdrawiania to mistycz-
na metoda leczenia pochodząca z Dalekiego
Wschodu, jej skuteczność jest ogromna co po-
twierdzają liczni pacjenci Pana Clavera PE,
jednego z najlepszych uzdrowicieli filipiń-
skich na świecie. Pochodzi on ze sławnej rodzi-
ny filipińskich healerów. Uzdrowiciel poprzez in-
tensywną koncentrację wytwarza dużą energię
wokół swych rąk, która pomaga przy leczeniu:
chorób nowotworowych, epilepsji, deformacji
kręgosłupa, miażdżycy, paraliżach, kamie-
niach nerkowych i żółciowych, chorobach prostaty, leukemii,
wrzodach żołądka i dwunastnicy, guzach i cystach, wadach ser-
ca, chorobach oczu, nerwicach oraz chorobach kobiecych i in-
nych schorzeniach.
Przykładem skuteczności uzdrawiania jest:
Pan Wiktor z Katowic, któremu po 2 wizytach zeszły kamienie
z woreczka żółciowego, a guz tarczycy wchłonął się, co potwierdza
badanie USG.
Panią Janinę z Krakowa do niedawna martwiły dolegliwości: torbiel
w piersi oraz mięśniaki na narządach rodnych. Po 3 wizytach torbiel
wchłonęła się, a mięśniaki zanikły.
Pan Andrzej z Gdańska dziękuje za wyleczenie prostaty, która doku-
czała mu od kilku miesięcy.
Pani Danuta z Wrocławia – po jednej wizycie u uzdrowiciela ustąpi-
ły mi bóle kręgosłupa oraz poprawił mi się wzrok na skutek ustabilizo-
wania poziomu cukru. Dziękuję za pomoc!!!
Dopóki pacjent wierzy w istnienie sił ponadludzkich jest otwarty
na działanie uzdrowicieli, może zawsze osiągnąć pomoc.

Zapisy i informacje od poniedziałku do soboty
w godzinach od 8.00 do 13.00 i od 15.00 do 20.00

CLAVER PALITAYAN PE PRZYJMUJE
• 23.07 Gdynia • 24.07 Gdańsk

• 25.07 Starogard Gd. • 25.07 Chojnice
• 26.07 Elbląg

� 506 536 270, 784 609 208

xxxxx claver 2x3:Layout 1 2012-07-18 13:31 Page 1

25 sierpnia - Legnica
26 sierpnia - Wrocław

27 sierpnia - Głogów
28 sierpnia - LUBIN

Kombajnista miał 
moc. Wydmuchał 
2,7 promila alko-
holu. Dobrze, że 
na drodze nikomu 
nie zrobił krzyw-
dy. 

Do zatrzymania doszło 
w okolicach Zielonej 
Góry na odcinku drogi 
ekspresowe S3. Jak się 
okazało kombajn wyru-
szył spod Lubina. Z re-
lacji kombajnisty wyni-
kało, że jechał do ...
Szczecina. 
Po zatrzymaniu maszy-
ny policjanci poczuli 
silną woń alkoholu od 
kombajnisty. Badanie 
wykazało, że 44-latek 
ma prawie 2,7 promila 
alkoholu! Ponadto oka-
zało się, że mężczyzna 
nie posiada uprawnień 
do kierowania takim 

pojazdem oraz że za 
wcześniejszą jazdę po 
alkoholu ma orzeczony 
przez sąd zakaz prowa-
dzenia pojazdów do 
grudnia 2013 roku.
Jak ustalili policjanci, 
44-latek zdążył już 
przejechać ok. 70 km. 
Planował przejechać 
jeszcze ponad 200 km 
– w okolice Szczecina. 
Policjanci wyjaśniają 
okoliczności tego zda-
rzenia. Mężczyzna tra-
fił do izby wytrzeź-
wień. Odpowie za jazdę 
w stanie nietrzeźwości, 
naruszenie sądowego 
zakazu, kierowanie bez 
uprawnień oraz spowo-
dowanie zagrożenia 
w ruchu drogowym. 
Grozi mu kara nawet 
do 3 lat pozbawienia 
wolności.

(pit) �

Pijany operator na „trójce”

Kombajnem w rejs
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W I półroczu lubińska spółka 
zrealizowała zysk netto w wyso-
kości blisko 3 mld zł. Produkcja 
koncernu sięgnęła 273 ton mie-
dzi oraz 653 ton srebra.
– Wyniki finansowe KGHM za 
pierwsze półrocze były zgodne z 
oczekiwaniem. Myślę, że 1,5 
mld zł zysku za drugi kwartał 
jest znamienny. Patrząc na to, że 
pomimo dosyć istotnego spadku 
cen miedzi w ujęciu towaro-
wym, pomaga nam tu zdecydo-
wanie złotówka, więc wynik jest 
dobry – mówi Herbert Wirth, 
prezes KGHM Polska Miedź.
Przez pierwsze sześć miesięcy 
roku spółka zrealizowała ponad 
50 proc przychodów ze sprzeda-
ży i 78 proc. wyniku finansowe-
go, zaplanowanych na cały 2012 
rok.
– Prawie 3 mld zł plasuje spółkę 
jako jedno z dobrych, efektyw-
nie ekonomicznych przedsię-
wzięć, jeżeli mówimy tu o inwe-
stycjach w akcje KGHM Polska 
Miedź S.A. – podkreśla Herbert 
Wirth.
Produkcji surowców nie sprzyja 
sytuacja na światowych ryn-
kach. Zarówno miedź, jak i sre-
bro odnotowały kilkunastopro-
centowy spadek cen w 
porównaniu do I półrocza 2011 
roku. Jak podkreśla prezes 
KGHM, pogorszenie notowań 

zostało jednak zrekompensowa-
ne przez korzystny kurs waluto-
wy USD/PLN.
– 14-procentowy spadek ceny 
miedzi to jest znaczący element. 
Pokonanie takiego spadku in-
nym wzrostem jest naprawdę 
trudne do pokonania – przeko-
nuje prezes KGHM Polska 
Miedź.
Tym bardziej, że zwiększenie 
wydobycia na razie nie jest moż-
liwe.
– Nasza spółka, jeśli chodzi o 
eksploatację przy tej technolo-
gii, ma swoją optymalną wiel-
kość. Czterysta kilkadziesiąt ton 
miedzi w urobku to jest maksi-

mum dla naszej produkcji. 
Zmieni się technologia, będzie-
my mogli mówić o zupełnie in-
nych wolumenach – zapewnia 
Wirth.
KGHM International, czyli spół-
ka powstała po przejęciu kana-
dyjskiej Quadry FNX, w II 
kwartale odnotowała 28 mln do-
larów (ponad 90 mln zł) straty. 
Zdaniem prezes Wirtha, wyniki 
są nieco rozczarowujące, ale 
wpłynęły na nie trzy zdarzenia o 
charakterze techniczno-techno-
logicznym, których nie dało się 
wcześniej przewidzieć. Chodzi 
przede wszystkim o okresowy 
wzrost kosztów działalności 

górniczej w kopalniach Robin-
son oraz Morrison.
– W przypadku Robinsona to 
jest skarpa, która „zjechała” do 
wyrobiska, co spowodowało, że 
ta część złoża, która była odkry-
ta, ponownie została tym nad-
kładem zakryta. To powoduje 
perturbacje, jeżeli chodzi o sam 
proces ponownej jej eksploatacji 
– mówi Herbert Wirth. – W ko-
palni Morrison to jest przenie-
sienie funkcji na szyb Craig, 
techniczne przystosowanie po-
woduje trochę opóźnienia. A 
przy okazji mieliśmy jeszcze pe-
cha, bo spalił nam się tam trans-
formator.
Prezes zapewnia jednak, że 
większość z tych barier została 
już usunięta.
– Jeżeli chodzi o szyb Craig peł-
na infrastruktura jest już urucho-
miona. Jak patrzymy na drugie 
półrocze i na cały rok 2012, to 
myślę, że wszystkie bariery zo-
stały w wielu przypadkach po-
konane. Nie widzimy powodów, 
żeby nie mogło być lepiej – pod-
kreśla Herbert Wirth.
Tym bardziej, że prace na mie-
dziowych złożach w Chile idą 
zgodnie z harmonogramem. 
KGHM International zakłada 
rozpoczęcie produkcji na złożu 
Sierra Gorda w 2014 roku.

red �

Zysk netto w II kwartale - ponad 1,5 mld zł. 

Wynik doskonały
– Zysk półroczny to przeszło 70 proc. zysku rocznego – podkreśla Herbert Wirth.

- Wydaje mi się, że w dobie ta-
kich zawirowań finansowych 
inwestycja długoterminowa, 
jaką jest odkładanie na emerytu-

rę, to naprawdę dobry pomysł. 
Zamiast mówić dzisiaj bez-
względnie tylko o wzroście wy-
nagrodzeń, pomyślmy o tym, 

jak będzie wyglądała nasza eme-
rytura. I w tym kontekście 
wzrost składki o 1 procent na 
PPE jest dobrym rozwiązaniem 
– mówi Herbert Wirth.
Przypomnijmy, na początku 
obowiązywania programu skład-
ka wynosiła 2 procent od wyna-
grodzenia brutto. Dzisiaj wynosi 
5 procent. Przystąpienie do Pra-
cowniczego Programu Emery-
talnego w KGHM jest dobro-
wolne. Pracownik deklaruje, w 
jakim funduszu chce lokować 
jednostki uczestnictwa, może 
też samodzielnie na bieżąco za-
rządzać swoimi środkami. 
Dotychczas swój akces do PPE 
zgłosiło 88 procent pracowni-
ków Polskiej Miedzi.
Związki zawodowe otrzymały 
projekt stosownego porozumie-
nia w sprawie zwiększenia 

składki na PPE do 6 procent i w 
tej mierze osiągnięto porozu-
mienie. Następnie będą trwały 
prace nad zmianą postanowień 
umowy o PPE, która wymaga 
dodatkowo przyjęcia przez Ko-
misję Nadzoru Finansowego. 
Jak wszystko dobrze pójdzie, 
nowa składka będzie obowiązy-
wać od jesieni.

Górnicza emerytura jeszcze wyższa

Na koszt firmy
Do sześciu procent wzrośnie składka na Pracowniczy Program Emerytalny 
realizowany przez Polską Miedź. Dzisiaj z PPE korzysta w KGHM aż 88 proc 
zatrudnionych.
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Władze Lubina podjęły 
ostateczną decyzję o re-
alizacji mostu-pomnika 
zaprojektowanego przez 
Jacka Żurka – asystenta 
w Katedrze Architek-
tury Wnętrz Akademii 
Sztuk Pięknych we Wro-
cławiu. Kładka powsta-
nie w zabytkowej części 
centrum.

Nowa kładka ma być symbo-
lem wyznaczającym nowocze-
sny kierunek rozwoju architek-
tury miasta, a jednocześnie 
kontynuacją założenia rzeź-
biarskiego upamiętniającego 

Ofiary Zbrodni Lubińskiej '82. 
- W projekcie zastosowałem 
układ dwóch pochyłych pylo-
nów wycelowanych w niebo 
stanowiący dla mnie formalny 
zapis dramaturgii powstania ku 
wolności. Fakt bliskiego są-
siedztwa zamku spowodował 
też, że projekt został odebrany 
jako współczesne nawiązanie 
do architektury mostu zwodzo-
nego mówi - Jacek Żurek. Z in-
formacji publikowanych na 
stronach internetowych ASP 
wynika, że opracowania kon-
strukcyjnego podjęło się wro-
cławskie biuro projektowania 
dróg i mostów MK Projekt.

Władze Lubina już ogłosiły 
przetarg na wykonanie mostu, 
ale zdania co do jego wyglądu są 
podzielone. Mało tego miesz-
kańcy wytykają architektom ba-
łagan panujący w mieście. Oto 
jeden z komentarzy na który na-
trafiliśmy w sieci. „Centrum 
miasta - a istny bajzel mamy: 
Lodówka, Stacja benzynowa, 
pastwisko, TERAZ ma być: 
coś w rodzaju wyrzutni, bram-
ka działkowców, miniszyb gór-
niczy, mury obronne, bloki 
mieszkalne, pomnik pamięci 
ofiar 82, samochód na samo-
chodzie. Centralny parking za-
miast Rynku”. 

To był pościg niczym z filmu o złodziejach i policjantach
Pomyślcie w tym urzędzie o spójności!

Skradziony w lubinie 
Volkswagen Passat 
niemal spychał radiowo-
zy z drogi. W końcu się 
zatrzymał bo nie wyrobił 
na zakręcie. Ucieczka pie-
chotą też nic nie dała...

To mogła być, choć wcale nie 
musiała zwykła rutynowa kon-
trola. Kierowca czerwonego 
Passata sam zwrócił na siebie 
uwagę policjantów, bo widząc 
stojący na poboczu drogi patrol 
zahamował, zawrócił i odjechał. 
Funkcjonariuszy podążyli za au-

tem, a kiedy się do niego zbliży-
li zaczęła się szaleńcza ucieczka 
przez policyjnym pościgiem.
Kierowca VW, 23-letni miesz-
kaniec województwa lubuskie-
go, nie reagował na żadne sy-
gnały nakazujące zatrzymanie 
pojazdu. Polkowiccy funkcjona-
riusze pędzili zatem za nim po 
krajowej drodze nr 12. Kierow-
ca w trakcie pościgu usiłował 
zepchnąć radiowóz z drogi. 
W Strogoborzycach stracił pa-
nowanie nad autem i uderzył 
w budynek gospodarczy. Chciał 
dalej uciekac na piechotę, ale po 

kilkuset metrach został zatrzy-
many. Dodajmy, że w pościgu 
uszkodzony został policyjny ra-
diowóz.
Później okazało się, że złodziej 
był również sprawcą śmiertelne-
go potrącenia rowerzystki, który 
uciekł z miejsca wypadku.
Dodajmy, że VW Passat, którym 
uciekał został kilkadziesiąt mi-
nut wcześniej skradziony w Lu-
binie. 
Mężczyzna został tymczasowo 
aresztowany. Skradziony samo-
chód został zwrócony właścicie-
lowi.

Ukradł w Lubinie 
wpadł w Polkowicach

Most ku wolności

TOP 20 to nie ranking, to lista 
menadżerów najlepszych z naj-
lepszych, odpornych na trudne 
sytuacje, gotowych do podejmo-
wania wyzwań w niekomforto-
wych warunkach, jakimi zaska-
kuje nas gospodarka. Zdaniem 
twórców listy TOP 20, lider 
musi wskazać drogę nie tylko 
i wyłącznie do sukcesu, lecz tak-
że do utrzymania się na po-
wierzchni i przetrwania zawiro-
wań rynkowych.
- Trzymajmy więc kciuki za tych 
nagrodzonych ludzi, bo to są oso-
by, które mogą naszą gospodarkę 
przeprowadzić w miarę suchą sto-
pą przez to, co może się przez 
nasz kraj przelać – mówił Cezary 

Szymanek, redaktor naczelny 
BBA podczas uroczystej gali wrę-
czenia nagród, która zorganizo-
wano wczoraj w Warszawie.

Na liście TOP 20 znaleźli się 
znani i doceniani na rynku sze-
fowie firm, m.in.: Ludwik Sobo-
lewski (GPW), Zbigniew Jagieł-
ło (PKO BP), Paweł Olechnowicz 
(Lotos). Lista powstała na pod-
stawie sondażu, w którym gło-
sowali doświadczeni menadże-
rowie i obserwatorzy rynku 
z różnych branż. Prezes Herbert 
Wirth został doceniony w szcze-
gólny sposób, ponieważ głoso-
wali na niego wszyscy ankieto-
wani.
- Receptą na sukces jest spokój, 

konsekwencja, dobre relacje 
z pracownikami i zaufanie – 
mówi Herbert Wirth, prezes 
KGHM Polska Miedź S.A. – 
Czas kryzysu można wykorzy-
stać na wzmocnienie firmy 
i nam się to udaje. Cel jest jasny 
- dążymy do tego, by KGHM 
był jeszcze lepszym i bardziej 
konkurencyjnym producentem 
miedzi i srebra na świecie.
Polska Miedź jest obecnie 
ósmym światowym producen-
tem miedzi i pierwszym produ-
centem srebra na świecie.

Cudze chwalicie, swego nie znacie

Prezes dobry na kryzys
Herbert Wirth, prezes KGHM 
został jednym z laureatów 

Listy TOP 20 - Najlepsi 
menadżerowie na czas kryzysu. 

Prezesa KGHM doceniono 
w szczególny sposób, 

ponieważ otrzymał najwięcej 
głosów ankietowanych. 

Listę przygotowała redakcja 
Bloomberg Businessweek 

Polska.
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Krzysztof Olszowiak, który od 
dawna stara się dowiedzieć 
szczegółów dotyczących zatrud-
niania doradców i asystentów 
przez prezydenta Roberta Ra-
czyńskiego całą sprawę kwituje 
krótko. – Prezydent nie odpo-
wiadając na moje interpelacje 
daje dowód pogardy i arogancji 
wobec mieszkańców. Rada 
Miejska w Lubinie stoi murem 
za Prezydentem, co jedynie po-
twierdza, że większość radnych 

nie potrafi merytorycznie i bez-
stronnie dokonać oceny faktów.
Przypomnijmy 3 lipca na sesji 
Rady Miejskiej rozpatrywana 
była skarga radnego na bezczyn-
ność prezydenta. Prezydent nie 
odpowiedział na pytanie radne-
go choć obliguje go do tego pra-
wo. Tymczasem rada Miejska 
w Lubinie opanowana przez 
proprezydenci klub Lubin 2006 
uznaje w pełni zasadną i udoku-
mentowaną skargę za bezzasad-

ną. Takie działania można okre-
ślić krótko to najzwyklejsze 
tuszowanie łamania prawa ro-
bione w białych rękawiczkach. 
Pisaliśmy o tym na www.lubine-
xtra.pl 4 lipca 2012 r. 
Na szczęście z bezstronną oceną 
faktów na pomoc przyszedł Woje-
woda. W Dolnośląskim Urzędzie 
Wojewódzkim (DUW) nie było 
wątpliwości. - Uznaję skargę Pana 
Krzysztofa Olszowiaka na dzia-
łalność Rady Miejskiej za zasadną 

– napisał z upoważnienia woje-
wody Grzegorz Ninard, zastępca 
dyrektora Wydziału Nadzoru 
i Kontroli w DUW.
W uzasadnieniu tej decyzji wo-
jewoda wytyka radzie, że nie 
odniosła się do konkretnych za-
rzutów. Wojewoda zwrócił rów-
nież uwagę na fakt, że w uza-
sadnieniu znalazły się sprawy 
które nie dotyczyły tematu skar-
gi.
- Rada rozpatrując moje pismo nie 

odniosła się do zarzutów, skupia-
jąc się na wywodach, które zawie-
rały filozoficzne rozważania, czy 
moje pismo jest interpelacją, czy 
też nie. 
Przypomnijmy, że w uzasadnieniu 
uchwały interpretować interpelację 
usiłował przewodniczący rady An-
drzej Górzyński (Lubin 2006). Ar-
gumentując powód oddalenia skar-
gi napisał, że przedmiotem 
interpelacji powinny być sprawy 
o zasadniczym znaczeniu dla mia-

sta (...) do których nie można zali-
czyć interpelacji (radnego olszo-
wiaka - przyp. red.)
Tymczasem Olszowiak nie ukry-
wa - radnych nie zainteresowało 
czy Prezydent odpowiedział na 
pismo, czy też nie. - Kuriozalność 
decyzji radnych z Lubin 2006 
można jedynie porównać do frag-
mentu filmu „Sami Swoi”: „sąd 
sądem, a sprawiedliwość musi 
być po naszej stronie” - kończy 
Krzysztof Olszowiak.

Radni jeszcze raz zajmą się skargą na prezydenta

Skarga
była
zasadna
Radni Lubin 2006 bronią prezydenta i podejmują 
uchwałę tuszującą łamanie prawa przez Roberta 
Raczyńskiego (nie odpowiedział na pytanie radnego). 
Wojewoda potwierdza zarzut i zobowiązał radnych do 
ponownego rozpatrzenia sprawy.

Miał być na 50 ton, a będzie tylko do 12…

Most na Odrze w Ciecha-
nowie-Radoszycach pra-
wie gotowy. Rozpoczęto 
jego odbiory techniczne. 
Powinien być przejezdny 
w połowie września.

- Most jest pełnowartościowy 
i przewidziany na dla pojazdów 
o wadze nawet 50 ton – przeko-
nuje Krzysztof  Kiniorski, rzecz-
nik Dolnośląskiej Służby Dróg 
i Kolei, która jest inwestorem 
mostu na Odrze.
Dlaczego zatem ciężarówki nie 
będą mogły po nim jeździć? 
Przyczyna jest banalna. Wraz 
z mostem nie wykonano sieci 
dróg dojazdowych. Tymczasem 
po trzech latach budowy most 

powinien być otwarty za mie-
siąc - w połowie września.
Na jakim etapie są drogi? Jedyna 
droga, która w ramach przebudo-
wy mostu została zmodernizowa-
na to odcinek Lubin-Rudna. Po-
wiat lubiński jeszcze 
w poprzedniej kadencji otrzymał 
ją od województwa. Jednak ta 
droga przewidziana jest dla ruchu 
lokalnego, a nie tranzytu. Do tran-
zytu planowana jest inna trasa. 
Województwo otrzymało ją od 
powiatu To droga Rudna-Rynar-
cice, która włącza się do krajowej 
trójki koło Zakładów Górniczych 
Lubin.
- Przez najbliższe dwa lata cię-
żarówki na most nie wjadą – 
mówi Kiniorski. – Myśmy mó-

wili o tym wcześniej, że droga 
wojewódzka nr 323 przebiega 
w bezpośrednim sąsiedztwie 
zbiornika osadowego, a drgania 
mogą mu zagrażać. Dlatego zo-
stanie ona odsunięta od zbiorni-
ka.
Prace przygotowawcze już trwa-
ją. Bierze w nich udział KGHM, 
który współfinansuje przebudo-
wę układu komunikacyjnego 
w pobliżu zbiornika „Żelazny 
Most”. Planowane zakończenie 
przygotowania dokumentacji 
wraz z pozwoleniem na budowę 
w tym konkretnym przypadku 
ustalono na czerwiec 2014 
roku. 
Z pozostałymi odcinkami dróg 
zarówno po stronie Odry w po-
wiecie lubińskim jak i górow-
skim tez trzeba będzie poczekać. 
Budowa obwodnicy Góry po-
winna ruszyć pod koniec pierw-
szej połowy przyszłego roku. 
W przypadku obwodnicy Oset-
na kończy się przetarg, a prace 
powinny zakończyć się w pod 
koniec 2013 roku. Obwodnice 
Lubieszyc i miejscowości Irzą-
dze powinny mieć pozwolenia 

na budowę w czerwcu przyszłe-
go roku. W przypadku woje-
wódzkich dróg po „naszej” stro-
nie Odry też trzeba będzie 
czekać, bo piekna zjazdowa dro-
ga z mostu kończy się w Rado-
szycach. Dalej zaczyna się bru-
talna rzeczywistość – czyli drogi 
nieprzystosowane do ruchu cię-
żarówek. – Trudno aby po obu 
stronach Odry ciężarówki prze-
jeżdżały przez wsie, w których 
często nie ma nawet chodników 

– mówi rzecznik DSDiK we 
Wrocławiu.
Należąca do Urzędu Marszał-
kowskiego DSDiK prowadzi już 
prace projektowe dla dróg poło-
żonych w powiecie lubińskim. 
– Trwa projektowanie obwodni-
cy Nieszczyc. Tak samo jest 
w przypadku Brodowic i Stu-
dzionek oraz miejscowości 
Gawrony. W przypadku obejścia 
Rynarcic kompletna dokumen-
tacja powinna być gotowa 

w przyszłym roku sierpniu.
Budowa mostu na Odrze po-
chłonęła około 100 mln zł. Prze-
budowa układu drogowego 
w rejonie Góry i Rudnej-Lubina 
pochłonie kolejne tyle.   
- Docelowy system komunikacyj-
ny powinien być gotowy za trzy 
lata. Wtedy dopiero będą mogły 
pojechać ciężarówki – mówi Ki-
niorski. – Na razie na moście bę-
dzie ograniczenie do 12 ton. 

Piotr Krażewski �

Ciężarówki 
nie pojadą
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W KGHM liczą pierwsze

półrocze. Było niezłe.

Premia roczna
już pewna

Zysk za pół roku wynosi 2,9 
mld zł netto. Polska Miedź wy-
produkowała 273 tys. ton mie-
dzi elektrolitycznej i 653 ton 
srebra.
Dobre wyniki finansowe osią-
gnięto mimo spadku notowań 
metali i wzrostu kosztów pod-
stawowej działalności opera-
cyjnej. Kurs miedzi spadł o 14 
proc., ale wyższy o 16 proc od 
zakładanego był kurs waluto-
wy. 
Władze KGHM zwracają uwagę, 
że wzrósł koszt działalności spół-
ki głównie z uwagi na podatek od 
kopalin i użycie wsadów obcych. 
Koszty są większe o 24 proc. 

W pierwszym półroczu tego 
roku KGHM wyprodukował 
o 7 proc więcej srebra metalicz-
nego. Wynika głównie z wyż-
szej zawartości tego metalu we 
wsadach obcych oraz wykorzy-
stania zapasu. Dodajmy, że 
w kupionym przez lubińską 
spółkę KGHM International 
produkcja górnicza wyniosła 
52 tys. ton miedzi, 2,4 tys. ton 
niklu oraz 1,3 tony metali szla-
chetnych.
- Spółka zrealizowała 54 proc. 
przychodów ze sprzedaży i 78 
proc. prognozy wyniku finan-
sowego na 2012 rok. To efekt 
wyższego od zakładanego po-

ziomu kursu walutowego. Jed-
nocześnie widzimy negatywne 
sygnały dla światowej gospo-
darki, które prognozują postę-
pujący spadek aktywności 
i spowolnienie. Rozważamy 
możliwość weryfikacji tego-
rocznej prognozy – mówi Her-
bert Wirth, prezes KGHM Pol-
ska Miedź S.A.
Polska Miedź konsekwentnie 
realizuje strategię rozwoju. 
W zakresie poprawy efektyw-
ności m.in. modernizowana jest 
infrastruktura oraz realizowane 
są inwestycje w nowe technolo-
gie. Głównym kierunkiem po-
prawy efektywności jest me-

chaniczne urabianie złoża.
W ramach rozwoju bazy zaso-
bowej w marcu br. zakupiono 
100 proc. akcji Quadry FNX, 
natomiast w kwietniu nabyto 
29 proc. udziałów w KGHM 
Ajax Mining Inc, zwiększając 
swój udział do 80 proc. 
KGHM angażuje się także 
w branżę energetyczną. W lip-
cu podpisano ramową umowę 
m.in. z PGNiG w sprawie po-
szukiwania i wydobycia ga-
zów z łupków oraz otrzymano 
zgodę Komisji Europejskiej 
w sprawie powołania wspól-
nie z Tauronem spółki Elek-
trownia Blachownia Nowa.

KGHM rozważa korektę tegorocznego zysku,  bo osiągnął dobre 
wyniki finansowo-produkcyjne. Dobry kurs walutowy sprawił, że firma 

zrealizowała 78 proc prognozy wyniku finansowego.

W piątej edycji składu 
indeksu spółek odpowie-
dzialnych - RESPECT 
Index znalazło się 20 
firm w tym – po raz 
kolejny - KGHM Polska 
Miedź S.A. Indeks 
ogłasza Giełda Papierów 
Wartościowych w War-
szawie.

Aktualna koncepcja projektu 
RESPECT Index jest kontynu-
acją działań GPW, podjętych 
w 2009 roku, których efektem 
było powstanie pierwszego 
w Europie Środkowo-
Wschodniej indeksu spółek 
odpowiedzialnych.
To już kolejny raz, gdy KGHM 
znajduje się w Respekt Index. 
19 listopada 2009 roku, KGHM 
Polska Miedź S.A. znalazła się 
w grupie wybranych 16 spółek 
giełdowych, które utworzyły 
debiutujący wtedy na War-
szawskiej Giełdzie Papierów 
Wartościowych RESPECT In-
dex. Spółki te uzyskały naj-
wyższą klasę ratingową - zo-
stały liderami 
rankingu, co po-
twierdził audytor 
projektu. Na oce-
nę wpływ miała 
działalność spół-
ki na wielu płasz-
czyznach, m.in. 

komunikacja 
spółki z różnymi 
grupami interesa-
riuszy, standardy 
etyczne stosowa-
ne w spółce, 

przestrzeganie 
zasad ładu kor-
poracyjnego, za-
rządzanie, funk-
cjonowanie na 
giełdzie, zrównoważony roz-
wój. W debiutującym Indeksie 
znalazło się jedynie pięć spół-
ek z WIG20.
RESPECT Index obejmuje 
swoim portfelem spółki z war-
szawskiego parkietu działające 
zgodnie z najwyższymi stan-
dardami społecznej odpowie-
dzialności biznesu (ang. Cor-
porate Social Responsibility, 
CSR). 
Projekt RESPECT Index ma na 
celu wyłonienie spółek zarzą-
dzanych w sposób odpowie-
dzialny i zrównoważony, ale 
ponadto mocno akcentuje 
atrakcyjność inwestycyjną 
spółek, którą charakteryzuje 
m.in. jakość raportowania, po-
ziom relacji inwestorskich czy 
ład informacyjny. Dzięki 

uwzględnieniu wśród kryte-
riów kwalifikacyjnych para-
metru płynności, RESPECT 
Indeks, podobnie jak inne in-
deksy giełdowe, stanowi realną 
referencję dla profesjonalnych 
inwestorów. Projekt jest reali-
zowany przez Giełdę Papierów 
Wartościowych w Warszawie 
we współpracy z partnerami 
zewnętrznymi.
- Znalezienie się po raz kolejny 
wśród uczestników RESPECT 
Index jest przede wszystkim 
potwierdzeniem wysokich 
standardów odpowiedzialnego 
zarządzania w KGHM Polska 
Miedź S.A. Uwzględnienie od-
powiedzialnego i zrównowa-
żonego zarządzania w naszej 
strategii rozwoju było i jest 
priorytetem. Cieszy nas więc, 
że GPW aktywnie wspiera bu-
dowanie i rozwijanie kultury 
CSR na polskim rynku kapita-
łowym, a spółki z warszaw-
skiego parkietu coraz częściej 
uwzględniają je w swojej dzia-
łalności - mówi Herbert Wirth, 
prezes KGHM.

Przypomnijmy, że KGHM Pol-
ska Miedź S.A. jest zaangażo-
wany w wiele projektów z za-
kresu CSR, m.in. poprzez 
Fundację Polska Miedź wspie-
ra inicjatywy związane z po-
mocą społeczną, działalnością 
charytatywną, ochroną i pro-
mocją zdrowia, działaniami na 
rzecz osób niepełnosprawnych 
oraz edukacją i popularyzacją 
sportu wśród dzieci i młodzie-
ży. KGHM Polska Miedź S.A., 
wspólnie ze Stowarzyszeniem 
Na Rzecz Dzikich Zwierząt 
„Sokół” , otrzymało także wy-
różnienie w XIII Edycji Rapor-
tu CSR za zaangażowanie 
w ochronę gatunkową sokoła 
wędrownego i opiekę nad lę-
gowym stanowiskiem drapież-
nika.

Działają z najwyższym standardem

społecznej odpowiedzialności

RESPECT
Index 
z KGHM
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Starostwo na pożyczkach, ale na bajery kasę ma

Pół tysiąca sprawdzonych kierowców

Chcesz zamieścić ogłoszenie drob-
ne? Wejdź na www.lubinextra.pl 
kliknij w zakładkę OGŁOSZENIA, za-
rejestruj się i dodaj ogłoszenie, 
a bezpłatnie opublikujemy je 
w dwutygodniku LubinExtra!

USŁUGI BUDOWLANO-REMONTOWE 
„HIGH LIFE”. KOMPLEKSOWE WY-
KOŃCZENIA WNĘTRZ, EKSKLUZYWNE 
ŁAZIENKI. Tel. 607-287-405. Więcej 
na www.highlife.otobiznes.pl. ZA-
PRASZAMY!!!

DO WYNAJĘCIA LOKAL W LUBINIE 
69,75 m2. Po remoncie, duże witry-
ny. CENA: 2 500zł / mc + VAT + ME-
DIA. INFORMACJE W BIURZE MULTI-
PRO. TEL: 604 52 94 40 www.nieru-
chomoscimultipro.pl

DO WYNAJĘCIA HALA 350 m2 W LUBI-
NIE. Obiekt chroniony, 2 bramy 
wjazdowe, plac manewrowy. CENA: 
30zł/m2 za mc + VAT + MEDIA. INFO 
W BIURZE MULTI-PRO. TEL: 604 52 
94 40 www.nieruchomoscimultipro.
pl

DOMY NA SPRZEDAŻ 137,5m2 LUBIN 
(os. Małomice). Parterowe z podda-
szem użytk., na działce 3,5ar. CENA: 
270 000zł za segment. INFO W BIU-
RZE MULTI-PRO. TEL: 604 52 94 40 
www.nieruchomoscimultipro.pl

DOM NA SPRZEDAŻ 126,5m2 OBORA. 
Dom parterowy z poddaszem użytk., 
na działce o pow. 8,5ar. CENA: 320 
000zł. INFO W BIURZE MULTI-PRO. 
TEL: 604 52 94 40 www.nieruchomo-
scimultipro.pl

Usługi remontowo-budowlane, Lubin 
i okolice. Zabudowy gipsowo-karto-
nowe, sufity podwieszane, ścianki 
działowe, glazura, tynki, gładzie, 
panele, hydraulika, elektryka. Tel: 
698-262-490

LEGALNE ZŁOMOWANIE POJAZDÓW. 
Stan wizualny i techniczny obojętny. 
Wydam zaświadczenie o demontażu 
niezbędne do wyrejestrowania w 
wydziale komunikacji. Gotówka od 
ręki. Tel. 535 54 54 51

ogłoszenia 
drobneZagłosują guzikiem

Drugie podejście do elektronicznego systemu głosowania radnych robi Starostwo Powiatowe. 
Poprzednim razem kupowano bubla. Jak będzie teraz?
Radni Lubin 2006 postawili na 
informatyzację. Zaplanowali, że 
sesje będą rejestrowane za po-
mocą specjalnego systemu, któ-
ry pokaże m.in. kto i jak głoso-
wał poszczególne uchwały czy 
stanowiska podejmowane przez 
Radę Powiatu w Lubinie.
Pierwsze podejście do elektro-
nicznego systemu głosowania 
powiat zrobił w ubiegłym roku 
w listopadzie. System okazał się 
totalnym bublem. Nie zliczał 
prawidłowo oddanych głosów. 
Była nawet sytuacja, że okazało 
się, że głosów oddano więcej niż 
było radnych na sali. Opozycja 
kwitowała sprawę krótko – przy-
najmniej nie będzie wątpliwo-
ści. Wiadomo uchwała ma 

przejść i już, system zadziałał po 
myśli rządzących z Lubin 2006 
– żartował Ryszard Kabat z Po-
rozumienia Samorządowego.
Dzisiaj powiat rządzony przez 
Lubin 2006 robi drugie podejście 
do zakupu elektronicznych baje-
rów do głosowania. – System 
przyspieszy i ułatwi prace rad-
nych mówił w ubiegłym roku Ty-
moteusz Myrda Sekretarz powia-
tu. Niestety wtedy „w praniu” 
system okazał się bezużyteczną 
zabawką. Jedyną korzyścią były 
żarty radnych i śmiech na sali ob-
rad. Jak będzie tym razem? Czy 
osobiste urządzenia do głosowa-
nia za bagatela 72 tysiące złotych 
zdadzą egzamin?

(pit) �

Sześciu nietrzeźwych kierowców 
zatrzymali lubińscy policjanci 
w trakcie akcji „alkohol i narko-
tyki”. W sumie wystawiono 34 
mandaty.

Tylko sześciu nietrzeźwych kierują-
cych albo aż sześciu – przyznają 
policjanci, którzy przypominają, że 
pijany kierowca to olbrzymie 
zagrożenie na drodze. Prewencyjna 
akcja została zakończona we wtorek 
14 sierpnia, o szóstej rano. Celem 
działań było przede wszystkim 
ograniczenie liczby zdarzeń drogo-
wych z udziałem nietrzeźwych 
kierujących, jak również zmniejszenie 
poczucia bezkarności wśród kierow-
ców, którzy nie stosują się do 
obowiązujących przepisów. 
W akcji brali udział funkcjonariusze 

ruchu drogowego lubińskiej policji. 
Wspierali ich policjanci z rewiru 
dzielnicowych. W sumie przeprowa-
dzono 84 kontrole pojazdów, które 
ujawniły sześciu kierujących znajdu-
jących się w stanie nietrzeźwości. 
Trzech z nich to kierowcy samocho-
dów osobowych, a pozostali dopuścili 
się przestępstwa, kierując rowerem 
na drodze publicznej. 
Poza ujawnieniem osób nietrzeźwych, 
funkcjonariusze karali kierowców za 
kierowanie pojazdami bez zapiętych 
pasów bezpieczeństwa, czy też 
przekroczenie dozwolonej prędkości. 
W sumie nałożono 34 mandaty karne. 
Dodajmy, że funkcjonariusze w ra-
mach całodobowej akcji przebadali 
pod względem trzeźwości niemal pół 
tysiąca kierowców.

(pit) �

Alkohol i narkotyki

Od kwietnia KGHM płaci 
podatek od wydobywanej rudy 
miedzi. Wyniki finansowe 
spółki za drugi kwartał poka-
zują, że danina nie zaszkodziła 
Polskiej Miedzi.

Do końca lipca lubińska spółka odpro-
wadziła do budżetu państwa 443 mln 
zł. informacje podano w czasie oma-
wiania wyników finansowych za 
pierwsze półrocze tego roku. – Mie-
sięcznie płacimy 150-200 milionów 
złotych. Wielkość kwot uzależniona 
jest od produkcji – mówi Włodzimierz 
Kiciński, wiceprezes ds. finansowych.

(pit), fot. khgm.pl �

Kopaliny kosztowały już ponad 400 mln zł

Podatek nie zaszkodził
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Szczepionkę trzeba przyjąć za-
nim zacznie się okres zachoro-
wań. Odporność nabywana jest 
bowiem przez okres od 7 dni do 
kilku tygodni.
Jednym ze sposobów przeciw-
działania grypie jest czynne 
uodpornienie poprzez podanie 
szczepionki, która jest modyfi-
kowana każdego roku. Trzeba ją 
przyjąć zanim zacznie się okres 
zachorowań. Odporność naby-
wana jest bowiem przez okres 
od 7 dni do kilku tygodni. 
- W Każdym roku mamy do dys-
pozycji szczepionki uznanych 
producentów – mówi lekarz 

Grzegorz Libner, kierownik 
Podstawowej Opieki Zdrowot-
nej w Miedziowym Centrum 
Zdrowia w Lubinie. – Wśród 
nich jest jedna bardzo szczegól-
na, którą podajemy pacjentom 
z chorobami układu krążenia, 

głównie biorącym leki przeciw-
zakrzepowe. 
Wiele osób bierze różnego ro-
dzaju leki związane z układem 
krążenia. Szczepionka, którą 
dysponuje Miedziowe Centrum 
Zdrowia nie zmusza pacjentów 
do czasowego przerywania ku-
racji w chorobach układu kraże-
nia. – To ważne, gdyż tych pa-
cjentów jest sporo – mówi 
Libner. – Specyfika szczepionki 
polega na tym, że poza wywoła-
niem uodpornienia na wirusa 
grypy jest polecana do podawa-
nia śródskórnego co nie wyma-
ga odstawiania leków np. prze-

ciwzakrzepowych. 
Sezon szczepień zbliża się wiel-
kimi krokami. Rozpocznie się 
po wakacjach, a pełnia szcze-
pień powinna nastąpić od poło-
wy września. – Termin podania 
szczepionki jest ważny, gdyż 

każdy organizm reaguje inaczej. 
W wielu przypadkach musi mi-
nąć kilka tygodni aby wytwo-
rzyły się przeciwciała grypy. 
Ważne jest aby pacjent otrzymał 
iniekcję z aktualną szczepionką. 
- W stosowaniu przeciwgrypo-
wego specyfiku kierujemy się 
wytycznymi Instytutu Chorób 
Zakaźnych. Trzeba jednak pa-
miętać, że podanie szczepionki 
nie jest gwarantem, że nie bę-
dziemy chorowali na grypę. 
Wiadome jednak jest, że szcze-
pienia wyraźnie zmniejszają 
występowanie objawów i nieko-
rzystnych następstw grypy jakie 
zagrażają organizmowi. Zagro-
żeń powikłań pogrypowych dla 
ludzkiego organizmu jest wiele. 
- Przestrogą niech będzie choć-
by zapalenie płuc, a nie jest to 
jedyna niebezpieczna choroba 
mogąca wystąpić w ramach po-
wikłań pogrypowych. – mówi 
doktor Libner.
Lekarze obserwują, że rokrocz-
nie do szczepienia zgłasza się 
grupa pacjentów, która już wie-
lokrotnie korzystała ze szcze-
pień. – W ubiegłym roku jesień, 
zimę i wiosnę przetrwałem bez 
żadnej choroby – mówi Andrzej 
Stawicki, pracownik magazyno-

wy. – Firma zasponsorowała 
nam szczepienia. Chyba się im 
opłaciło, skoro nie było choro-
bowego. Stawicki przyznaj, że 
tez na tym skorzystał, bo gdyby 
zachorował leki musiałby kupić 
z własnej kieszeni i na pewno 
kosztowałyby więcej niż szcze-
pienie. 
Warto zauważyć, że zaletę 
szczepień coraz częściej doce-
niają pracodawcy, którzy na 
swoje barki biorą opłatę związa-
ną z zakupem przeciwgrypowe-
go specyfiku. Ważne aby pra-
cownicy chcieli z nich skorzystać 
bo przecież jest to dobrowolny 
zabieg. - Mamy wiele zakłady 
pracy, które regularnie zlecają 
szczepienia pracowników. Naj-
więcej jest w grupie kapitałowej 
KGHM. Szczepienia „miedzio-
wych” pracowników realizuje-
my najczęściej w punktach pie-
lęgniarskich, które znajdują się 
przy zakładach górniczych.
Lekarze zalecają coroczne po-
wtarzanie szczepień z uwagi na 
zmieniające się szczepy wirusa 
grypy. Szczepy na dany sezon są 
typowane przez naukowców na 
bazie różnego rodzaju badań. 
Z naszych obserwacji wynika, 
że bardzo dobrze dobrane szcze-
pionki mieliśmy do dyspozycji 
w ubiegłym roku. W przychodni 

było bardzo mało pacjentów 
u których w okresie zimowym 
stwierdziliśmy objawy grypy.
Wiele osób obawia się, że po po-
daniu szczepionki będą narażo-
ne na objawy chorobowe grypy. 
– Jakby nie było podajemy sub-
stancję białkową, która ma spo-
wodować wytworzenie odpor-
ności – mówi kierownik POZ 
w MCZ w Lubinie. – Jest uła-
mek procenta pacjentów, którzy 
odczuwają reakcje niekorzystne. 
Bywa, że jest to tylko zaczer-
wienienie miejsca w którym 
była podana szczepionka. Zda-
rza się, że są nieznaczne objawy 
grypowe. Jednak większość 
szczepionych uzyskuje konkret-
ne korzyści i odporność na wiru-
sa. 
Kto powinien zdecydować się 
na szczepienie przeciw grypie? 
– Ten prosty zabieg zalecamy 
pacjentom chorującym na dole-
gliwości przewlekłe, mające 
problemy z układem oddecho-
wym, czy też tych, który często 
chorują bo mają obniżoną od-
porność - wskazują specjaliści 
z Miedziowego Centrum Zdro-
wia w Lubinie. Lekarz Grzegorz 
Libner zaleca szczepienia dla 
pracowników m.in. oświaty, 
marketów, domów pomocy spo-
łecznej czy tych wykonujących 

prace na wolnym powietrzu. – 
Wirus przenosi się droga kropel-
kową, zatem każdy punkt, 
w którym przebywa duża liczba 
ludzi jest potencjalnym miej-
scem, w którym możemy zostać 
zarażeni grypą – stwierdza Lib-
ner. 

zdrowie

Kilka tysięcy osób rocznie korzysta ze szczepień

przeciw grypie w Miedziowym Centrum Zdrowia.

Jak przeciwdziałać 

grypie?
Jednym ze sposobów 

przeciwdziałania 
grypie jest czynne 

uodpornienie 
poprzez podanie 

szczepionki, która 
jest modyfikowana 

każdego roku. 

Szczepionkę trzeba 
przyjąć zanim zacznie się 

okres zachorowań.

Szczepienia w MCZ 
przeciw grypie rozpocz-
ną się po wakacjach. 
Osoby, które zdecydują 
się na zabieg do lekarza 
przyjmowane będą poza 
kolejnością i jeżeli nie 
będzie przeciwwskazań 
otrzymają oczekiwane 
szczepienie.
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Były zapewnienia i przedstawianie 
celów na rundę jesienną. Zobaczy-
my jak będzie w rzeczywistości. 
Pierwszy sprawdzian już za nami. 
Kibice liczą jednak, że to jedynie 
przypadek. – Mamy przecież cał-
kiem niezłą drużynę – mówi Krzy-
siek. - Trener też jest nietuzinko-
wy.
Zebrani na placu Wzgórza Zamko-
wego kibice przez godzinę mogli ba-
wić się przy dźwiękach lubińskiego 
zespołu - Nervokaina. Pod wieczór 
na scenie „rządziła” już miedziowa 
ekipa. Wchodzący na scenę piłkarze 
wykopywali bądź rzucali piłki 
w stronę publiczności. To tradycyjny 
gest KGHM Zagłębia Lubin na spo-
tkaniu przed nowym sezonem. Sym-
patycy naszej drużyny chcieli przede 
wszystkim zamienić z zawodnikami 
kilka słów. - Chciałem ich poznać, 

spotkać się z nimi. Sądzę, że takie 
spotkania budują pewną więź mię-
dzy nami, a piłkarzami. - powiedział 
Patryk Gawin, sympatyk miedzio-
wego klubu.
Oprócz piłek, rozdawano autografy 
i fotografie z wizerunkami wszyst-
kich zawodników. Dodatkową 
atrakcję przygotowało Zagłębie 
Fanatyków, które po okrzykach – 
Zagłębie Lubin, odpaliło race 
w naszych barwach klubowych.
Spotkanie było dla zawodników 
okazją do bliższego poznania swo-
ich sympatyków, w końcu to dzięki 
nim często potrafili podciągnąć 
wynik. - Motywacją dla zawodni-
ków wzrasta, kiedy na stadionie 
pojawiają się ich kibice. – podsu-
mował Pavel Hapal, szkoleniowiec 
KGHM Zagłębia Lubin.

KibicExtra! �

sport

Wróciliśmy 
na tarczy

Pogoń Szczecin pokazała, że potrafi strzelać

Wyjazd do Szczecina 
nie okazał się szczęśli-
wy. Nie było wygranej, 
nie skończyło się na-
wet na remisie. Mimo 
ciekawej gry obu ze-
społów licznych ata-
ków to Pogoń wbijała 
kolejne bramki. Pierw-
sza połowa zakończyła 
się wynikiem ujemnym 
dla Zagłębia. Bramkę 
zdobył w 35 minucie 
Edi Andradina. 
Lubinianie chcieli wy-
grać, więc ataki na 
bramkę przeciwnika nie 
ustały. Niestety z pierw-
szej połowy schodzili 
pokonani. W drugiej od-
słonie spotkania walka 

nadal była zacięta, ale 
nie przyniosła oczeki-
wanych przez miedzio-
wych efektów. Bramki 
wpadały, ale dla prze-
ciwnika i tak  w 65 mi-
nucie znany z Lubina 
Traore, który trafił do 
Pogodni strzela swoim 
niedawnym kolegom 
bramkę. Kolejna wpada 
w sześć minut później 
(Grzegorz Bonin), a wy-
nik na pięć minut przed 
końcem spotkania wy-
nik przypieczętowuje 
Donald Djoussé
Pogoń: Radosław Janu-
kiewicz - Peter Hricko, 
Hernâni, Maciej Dą-
browski, Adam Frącz-

czak - Grzegorz Bonin, 
Maksymilian Rogalski, 
Wojciech Golla (Takafu-
mi Akahoshi), Andradi-
na, Robert Kolendowicz 
(Radosław Wiśniewski) - 
Mouhamadou Traoré 
(Donald Djoussé).
Zagłębie: Michał Gli-
wa, Paweł Widanow, 
Adam Banaś, Csaba 
Horváth (Bartosz Ry-
maniak), Costa Nha-
moinesu - Szymon Paw-
łowski, Jiří Bílek, Ró-
bert Jež, Łukasz Hanzel 
(Michal Papadopulos), 
Maciej Małkowski (Da-
vid Abwo) - Arkadiusz 
Woźniak.

(pit) �

Przy dźwiękach Nerwokainy kibice bawili się z piłkarzami

Piłki i autografy
Pierwszy mecz w rozpoczynającym się sezonie i porażka Zagłębia. 
Mimo walki, trzy punkty zostały w Szczecinie. 

Arkadiusz Woźniak, Adam Banaś, Michał Gliwa czy Sergio Reina. Na Wzgórzu Zamkowym 
poznaliśmy kadrę pierwszego zespołu, która będzie reprezentowała KGHM Zagłębie Lubin w 
sezonie 2012/2013.

KINO HELIOS Lubin  
76 724 97 97 REZERWACJA ON-LINE: www.helios.pl

ABRAHAM LINCOLN:
ŁOWCA WAMPIRÓW

wieczór filmowy dla Pań

Zakochani
w Rzymie

30 sierpnia
godz. 18:30

Oglądaj komedie
w babskim gronie!

Wygrywaj nagrody!

Nie udało się lubinian-
kom pokonać rywalek 
z Gdyni (27:28), KGHM 
Metraco Zaglebie Lubin 
zajęło 3 miejsce w VX 
Memoriale im. Henryka 
Kruglińskiego, który 
w miniony weekend od-
był się w Lubinie. 

Na parkiecie zmierzyły się naj-
lepsze polskie piłkarki ręczne. 
Do wspólnej turniejowej zaba-
wy przyłączyły się również 
Niemki z HC Leipzig. Osta-

tecznie w tabeli turnieju lubi-
nianki zajęły trzecie miejsce. 
Niewątpliwie choć spotkania 
były towarzyskie lubinianki 
wnikliwie przeanalizują swój 
styl gry choć przegrały z nie 
byle kim.
1. SPR Lublin 6 punktów; 2. Vi-
stal Łączpol Gdynia 3 punkty; 3. 
KGHM Metraco Zagłębie Lubin 
2 punkty; 4. HC Lipsk 1 punkt.
 Naszym piłkarkom przypadło 
jednak sporo wyróżnień. Kinga 
Byzdra okazała się królową 
strzelczyń. Wrzuciła najwięcej, 

bo łącznie 28 bramek. Wśród  
najlepszych graczy wyróżniono 
Gawlik (SPR) – Majerek (SPR), 
Sulżycka (Vistal), Małek (SPR), 
Reiche (Lipsk), Byzdra (Zagłę-
bie), Jelić (Zagłębie).
Puchar Fair Play trafił do piłka-
rek  z Vistalu Łączpol Gdyni. 
Najlepszą zawodniczką turnieju 
była Kinga Byzdra (Zagłębie). 
Rodziny Państwa Kruglińskich 
postanowiła wyróżnić za grę: 
Vanessę Jelić (Zagłębie).

(pit) �
fot. M.Rzepka, fotograf-lubin.pl �

Jak wypadł sprawdzian?

Na trzecim 
miejscu

Wyniki spotkań XV Memoriału
im. Henryka Kruglińskiego:

Vistal Łączpol Gdynia - HC 
Leipzig 29:29 (14:19); KGHM 
Metraco Zagłębie Lubin - SPR 
Lublin S.S.A. 19:34 (8:16); 
SPR Lublin S.A.A - Vistal 
Łączpol Gdynia 42:33 (18:16); 
KGHM Metraco Zagłębie Lubin 
- HC Leipzig 28:20 (15:11); 
HC Leipzig - SPR Lublin S.A.A. 
27:28 (15:11); KGHM Metraco 
Zagłębie Lubin - Vistal 
Łączpol Gdynia 27:28 (13:12) 
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pięknie
mówi

... Broc-
kovich w
filmie

... Wilde,
piosen-
karka

za loko-
motywą
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Baran (21.03-20.04)
Lekko nie jest. Ważne dla Ciebie spra-
wy idą jak po grudzie. Nie panikuj 
i przeanalizuj sytuacje poszukaj miej-
sca w którym popełniłeś błąd. 

Byk (21.04-20.05)
Praca nie sprawia ci kłopotów. Masz 
energię! Poświęć czas bliskiej Ci oso-
bie, bo ma kłopoty.

Bliźnięta (21.05-21.06)
To nie będą złe dni, ale trzeba być 
ostrożnym w podejmowaniu decyzji. 
Tym razem nie słuchaj starszych. Zdaj 
się na swój rozum.

Rak (22.06-22.07)
Rób to co ważne. Zbliża się poprawa 
nastroju. Wskazane kontakty towarzy-
skie. Z partnerem zamykasz się ostat-
nio w domu. Może wypad do kina?

Lew (23.07-23.08)
Na świat spójrz z nowej perspektywy, 
której nadrzędną wartością, jest fakt, że 
rano ponownie wstanie słońce. Tak jak 
one trzeba iść do przodu i nie przejmo-
wać się drobnymi niesnaskami.

Panna (24.08-22.09)
Zakończ rozpoczęte interesy. Dobrze 
przeczytaj dokumenty, żeby nie okaza-
ło się, że to co oczywiste wymaga speł-
nienia dodatkowych warunków. Sko-
rzystaj z wyjazdu, choćby na weekend.

Waga (23.09-23.10)
Nie stawiaj przed sobą nierealnych za-
dań. Najlepiej zagraj w totka. To nie 
wymaga wielkich kombinacji, a los 
może sprawić, że szczęście się uśmiech-
nie. Intuicja Cię nie zawiedzie.

Skorpion (24.10-22.11)
Przed Wami ważne decyzje. Jeżeli nie 
jesteś gotów to jest właściwy moment, 
aby odejść. Nie sięgaj po używki bo 
tylko pogorszą sprawę. 

Strzelec (23.11-21.12)
To dobry czas na zmiany również te 
zawodowe. Niestety będzie ci dokuczał 
kiepski nastrój. 

Koziorożec (22.12-20.01)
Nie ciesz się przy wszystkich ze swo-
jego sukcesu. Niektórzy czekają aby 
Ci dopiec. Dbaj o zdrowie. Spacery 
poprawią twoją kondycję i samopo-
czucie. 

Wodnik (21.01-19.02)
Intuicja to podstawa dobrego wyboru. 
Szykują się poważne zmiany, ale po 
każdej burzy przychodzi jest słońce 
i piękna tęcza. 

Ryby (20.02-20.03)
Egzaminy, nowe zadania – masa robo-
ty. Przyłóż się nic nie odkładaj na póź-
niej. Przestań tyle jeść! Żołądek to nie 
centrum decyzyjne. 

Na rozwiązania czekamy do 3 września. Krzyżówkę wyciętą z gazety należy wysłać na adres LubinExtra! Skr. poczt. 110, 59-300 Lubin, lub zeskanować 
i przesłać za pomomocą e-mail na adres: redakcja@lubinextra.pl Nagrodę za rowiązanie krzyżówki z numeru 24 otrzymuje pani Kamila Forma z Lubina. 
Gratulujemy!

HOROSKOP EXTRA KRZYŻÓWKA (25) z biletem do kina HELIOS

r e k l a m a


